
 

 Consell barri Gòtic 
 
 

Data: 04.11.2021 

Lloc:  Centre Civic Pati llimona 

Hora:  18:30h 

Assistents: 

Presidenta:  

Jordi Rabassa 

Consellers: 

Natàlia Martinez ( Bcn-comú); Patrícia Martinez ( Bcn-comú) ; Alba SEgura Gomila( ERC); Laura de la 
Cruz Termes(ERC) Thair Rafi Khanum ( C's); David Pequeño ( Bcn-Comú): Aida San Jose Rilova ( bcn-
comú); Santi Ibarra ( Bcn-comu)  

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Direccio  DSPiT; Tècnica B.Gòtic;   Polícia Proximitat; Serveis de neteja: MM EE. total :8 

Assistents representants d’entitats: 

 As. Avinyo; 2 AAVV Gòtic; Roca en Moviment;2 Cap-Gòtic ( virtual);  Ass. amics barri Sant Just;  1 El 
borsi per al barri; Av Magdalenes . Total:10 

Veïnat a títol individual: 

5 

Ordre del dia: 

1.  Punt informatiu: 

a) Estat obres 

b) Intervenció veïnificació a les places. 

c) Seguiment Mesura de govern davant crisi covid-19 

d) Pla mobilitat del  Gòtic 

e) Àgora cultural de la Rambla 

f) Dades Covid-19 al Gòtic 

g) Pressupostos participatius 

3.  Punt deliberatiu:  Reactivació i diversificació econòmica del barri. 

4.  Torn obert de paraules 

Desenvolupament de la sessió: 

Acta de: 



 

0.-La vicepresidenta del Consell de Barri Gòtic Teresa Caja dona la benvinguda i presenta la composició de la 
taula formada per el  Regidor de Ciutat Vella Jordi Rabassa de les Consellera del Barri Gòtic,  així com de la 
Consellera tècnica  Natàlia Martínez.  El regidor explica la definició, estructura i dinàmica del Consell de Barri.  El 
consell es desenvolupa de forma presencial i telemàtica. 

1.- Punts informatius. 
 
a)Estat d’obres.  S’informa de les obres en curs. En destaquen les següents:  

 Canalització Portal de l’Àngel  en previsió finalització 30 novembre; la reforma integral de  Casa Padellàs ; Eix 
Ciclable Ferran - Jaume I , prova Pilot de la nova senyalització per ordenar el pas de bicicletes i les zones DUM. 
 

b)Espais veïnificats al Gòtic . S’exposen les intervencions al les places per a millora estada i joc del veïnatge: 
Plaça de la Mercè ; Plaça del Pi , Plaça Reial , Plaça de la Verònica ; Pla de la Seu , Plaça de la Cucurulla  i Plaça 
George Orwell  
 

c)Soroll . S’explica la campanya  reducció de soroll oci nocturn estiu 2021 

d)Situació de la covid-19 al Gòtic . La situació de contagi al Gòtic es manté al mateix nivell que a tota Bcn. La 
vacunació està per sota de Bcn, un 69% de majors de 12 anys.  

e)Pla de Desenvolupament Econòmic . S’informa sobre el programa d’Impulsem el que fas; Servei assessorament 
Comerç a punt del Gòtic; Rutes per comerços emblemàtics; Protocol de comerços en crisi. 

f)Intervencions en vetlladors al Gòtic . Estat de vetlladors amb i sense llicència.  Campanya de visualitzadors. 
Procediments sancionadors.  
g) Activitat VPM I bicicletes.  Resum activitat sancionadora. 

 

Podeu consultar la informació dels temes exposats en el següent enllaç: 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri 

El regidor obre un torn de paraules relacionat amb els punts informatius.  
Exposició demanda o pregunta Resposta regidor 

Aavv.Gòtic.  Afectació intervenció amb cadires en lloc on actualment 
hi ha ocupació de terrasses.  

Les cadires s’instal·laran. L’ocupació de vetlladors a Plaça Reial es 
excessiva , hi ha expedients sancionadors. S’ha d’anar inspeccionar 
fins que el restaurador ho faci bé. Les inspeccions les fa els 

inspectors i GUB.  
 

Veí George Orwell. Mostra descord en la instal·lació de cadires en 
aquest espai , es produiran estades nocturnes. Incidir en les 
terrasses marcant els espais al terra.  

Quan s’acabarà el tema de les llicències extraordinàries de les 
terrasses. Els agradaria saber a qui corresponen les sancions que 
s’han exposat.  

Malgrat es pinti el terra es desdibuixa, les cadires poden ser 
delimitadors de l’excés de terrasses. Es valorarà l’impacte, si es 
negatiu es poden retirar. El veïnatge també ha de poder gaudir 
d’espai d’estada a les places.  
S’estan revisant totes les terrasses. No es pot fer públic el nom dels 
locals que s’han sancionat.  
Les llicències extra covid han de superar una modificació de 
l’ordenança de terrasses. La normativa està aprovada i en procés 
d’al·legació. Introduir terrasses en calçada han  garantir que hi ha wc 
accessibles. Posa ordre a aquells locals que tenen terrasses en dos 
llocs diferents. Els comerciants han de sol·licitar les terrasses i el dte 
ha d’autoritzar. El Dte està sobre saturat de terrasses. Es sap els que 
s’han excedit. El Dte serà restrictiu, en especial als que han 
incomplert. 

AAVV gòtic. Alerta nou establiment a Sant Josep Oriol , que es una 
cafeteria i estan posant  elements a via publica. Cafe de Fuca 

S’inspeccionarà.  

Veïna: C. Bellafila. No corresponen a  terrasses però posen cadires i 
estan fins a les 2 o 3 matinada, arribant a comptabilitzar fins a 60 
persones.  
 

S’inspeccionarà. 

 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri


 

2.-Punt de debat. NOVA CONTRACTA DE NETEJA 

El regidor introdueix el tema a debat. 
Programa  Cuidem Barcelona d’octubre 2021 fins 2023. S’exposen les prioritats i actuacions.  
El pla incorpora mesures a curt i mitjà termini per:  
–resoldre incidències detectades  

–millorar l’estat de carrers, parcs i places.  
 
En total s’actuarà en  
–52 punts del districte pel que fa a manteniment i neteja: pintades, senyalització, elements urbans, pavimentació, 
enllumenat, verd urbà, clavegueram i patrimoni artístic.  
 
Nova contracta de neteja.  
El març 2022  entra en vigor la nova contracta de neteja fins a març de 2028.  
S’esposen els eixos principals. Adaptar neteja a cada barri. Nova governança del servei  de neteja i de recollida de 
residus.  Ampliar temporada de servei  maig a octubre. Parcs i jardins estarà inclosa.  
Increment 400 treballadors. Més equips polivalents. Més baldeig. Nova maquinària.  
Comissió de seguiment  que s’haurà de constituir per anar avaluant i si s’han de modificar.  
Estratègia de residu zero. Simplificació model recollida envasos.  
App la meva butxaca com a canal directa de comunicació d’incidències.  
Es duplica el tema de control de plagues dins del pla Cuidem Bcn.  
Estem en fase primera, desprès s’explicarà amb detall com funcionarà al barri, en el consell de barri següent.  
Es pot ampliar informació consultant el següent enllaç: 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri 
 
Dinàmica de debat:  
Es divideixen els participants en dos grups.  Es proposa  debatre sobre la següent qüestió durant 30 minuts:  
“Que demanem a la nova contracta”.  
Es poden fer propostes, per quins carrers volem que passi, que s’ha de canviar. 
 
PROPOSTES GRUP 1 
 
Ampliar els punts de contenidors en el gòtic nord i centre.  
Que s’evitessin ubicar-los prop dels habitatges. En especial recollida tema vidres 
Sancions a les actituds incíviques. 
Netejar més intensament i millor sobretot el tema dels orins 
Deixar més clares les normes abans de posar sancions.  
Controlar més els residus generats per els comerços.  
Informar més sobre el servei de neteja, horaris, per on han de passar.  
Evitar la neteja per la nit que provoqui soroll. 
Sistema diferenciat de la recollida comercial.  
 
PROPOSTES GRUP 2 
 
Saber quin serà el servei de recollida orgànica , sensació de que ara no es fa adequadament. 
Ampliació llocs de recollida, amb contenidors,  en especial al Gòtic Nord.  Proposta concreta en diferents 
ubicacions: 
Plaça Nova; Plça Sant Josep Oriol; Plaça 8 de març; Plça Josep Pisunyer;  Plça sant Miquel.  
Acció diferenciada, hi ha brutícies diferents i s’ha de netejar de forma diferent. En especial les defecacions.  
Donada la població flotant del Gòtic, fer campanya per tal que tothom conegui el sistema de recollida. 
Neteja profunda dels contenidors de reciclatge. Repensar la forma de recolocar-los, espaiar-los per tal que no hi 
hagi efecte d’acumulació de brossa al voltant.  
Que passa en els llocs que no hi ha accés dels camions . 
Incidir en especial a les places  i llocs d’estada. 
 
 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri


 

Regidor: 
 
En referència a  les cabines auto rentables retirades. Estem pendents de que judicialment es resolgui la licitació. 
Per tal de respondre a una necessitat s’ha ubicat  poly-klins en el seu lloc temporalment,. 
Sancions a veïns. Creiem que s’ha de fer una campanya de sensibilització prèvia a la sanció. Pensem que si 
s’haurà de sancionar  per treure la brossa  fora d’hores. La campanya s’iniciarà el segon trimestre de l’any vinent. 
Als comerços també.  
Referent a la proposta AV Gòtic de col·locar mes contenidors.  Estem d’acord, proposta realista , hem de valorar 
els punts factibles, compromís de revisar-ho i veure si es poden complementar.  
Vila  de Madrid. Si no s’ha fet correctament  ho tornem a comentar amb  neteja. On hi ha més zones d’estada es 
torna a repetir l’acció de neteja.  
Les propostes les recull la nova empresa com el servei de neteja i us farem retorn en el proper consell de barri o 
en una reunió específica.  
 
 

3.-TORN OBERT DE PARAULES. 

S’obre el torn obert de paraules iniciant les persones que havien sol·licitat intervenció per mail.  

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor 

Ass. Sant Just.  Suggeriment. Sensor en els fanals per saber els llocs 
on més soroll hi ha.   

 Hi ha sonòmetres al barri, que serveixen de detecció. Cal saber com 
intervenir en els espais on es superen els decibels permesos.  
Es fan  campanyes informatives però no tenen gaire resposta. 
S’activa GUB davant denúncies de veïnatge. 
El pla d’usos també contempla règim sancionador pels establiments 
que no ho respecten. 
 
 

AAVV.  No està d’acord en sancionar al veïnatge per treure borsa 
fora d’hora. El porta a porta no ha funcionat mai, no respon als 
horaris de la gent. Creu que la brossa de rebuig i orgànica després 
s’ajunta als camions.  Els llocs on el porta a porta funciona no hi ha 
limitació horària. Creu q es un greuge comparatiu amb la resta de 
BCN.  
 

No estem d’acord. Es pot dotar de  més recursos de neteja i posar la 
sanció a les persones i comerços que s’observa directament que 
comenten una infracció.  
 

Veí Escudellers. En relació al soroll.  
Proposa tancar abans l’oci nocturn.  
Informació i Sancions. Mes presència GUb. George Orwell , era punt 
de reunió de gent que tocava música. Primer van posar les terrasses 
per dinamitzar l’espai i reduir la delinqüència. HI ha un clar excés de 
terrasses i les activitat comercial continua essent adreçada al 
turisme.  
Sensació d’indefensió dels veïns. Donar més oportunitats als veïns , 
no criminalitzar. Canals directes de comunicació. 
 

-Gub a ciutat vella, s’ha augmentat la plantilla havent-hi 400 agents i  
s’està reforçant la nit. Durant l’any vinent s’incorporaran més.  
-El Pla d’usos regula a futur no a passat. Els nous bars musicals 
estan prohibits, els restaurants estan restringits però no el canvi de 
titular sobre activitats preexistents.  Tothom que obri sense llicència 
acaba precintat. Està prohibit també el moviment de llicències, ha de 
ser en el mateix local i per la mateixa activitat. Les llicències anteriors 
es poden comprar però a preu de mercat, es una operació  molt 
costosa i el local tampoc seria municipal.  
Canals de comunicació  hi ha diversos, tdb consellers de barri.  
 

Veí Còdols. Cal reforçar els horaris per treure la brossa, dubte dels 
horaris. Importància de la neteja dels carrers petits, els que la gent va 
a orinar, s’hauria de fer alguna intervenció més intensiva. 
Demana pàrquing de bicicletes en llocs que hi ha buits. Una bicicleta 
lligada a un banc a Joaquim Xirau. Falten pilones.  
Cablejat de les elèctriques en mal estat.  
Transformador obert que està trencat en el Joaquim Xirau.  
 

Els horaris per llençar brossa son  de 20:00h a 22:00h.  
Es farà una nova campanya de sensibilització.  
Prenem nota de la bicicleta i armari de Josep Pijoan. 
Els carrers petits i la seva neteja ha de ser una especificitat de la 
neteja del Gòtic. 
Cablejat: del del Dte ens posem en contacte amb les companyies. Te 
el mateix tractament que  els  serveis essencials i dificulta que les 
empreses modifiquin a no ser que sigui en un edifici patrimonial.  
 

Veïna. Acció sancionadora. Ja va existir fa deu anys. Problema 
protecció  de dades. Obrien la bossa i miraven documents. Podien 
identificar el que s’ ha vist la bossa però no a quina hora s’ha tirat. No 
tothom té els mateix recursos per defensar-se davant d’una acció 
sancionadora.  
 

S’ha de pensar el sistema sancionador. Es farà campanya 
informativa. No es registraran les bosses.  

Veina . Proposta de trànsit /mobilitat. Patinets. Necessitat de  regular. 
Que els quedés clar per on han de passar. Voldria un  barri lliure de 
rodes excepte les dels gent gran, infants... 
 

En el 2022 es farà el Pla de mobilitat del gòtic que anirem 
desplegant. Proposta  que la bicicleta al gòtic nord i en alguns carrers 
estigui prohibida. Hem de garantir que hi hagi un pas central  per 
passar en bicicleta. ES donarà prioritat als moviments a peu i la 
càrrega i la descàrrega. Problema de com  efectuar les sancions pel 



 

que requereix de presència policial.  
 

Veïns Arai 3. Estem molt interessats a conèixer com s’estan 
desenvolupant les converses entre l'Ajuntament i La Fundació Clínic 
per la Recerca Biomèdica (FCRB),actual propietària de l'edifici on 

vivim. Demanem  que compteu amb nosaltres per treballar plegats 

per fer possible que estabilitzem la nostra situació habitacional i 
contractual 

 

Es tanca el consell de barri a les 21:30h.  

 

 

 

 

 

 

 


